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Helyszínelés a TIK-ben!

Izing Máté2015-03-20NEW-tone

Nyomoztunk, felderítettünk, helyszíneltünk és persze megfejtettük a rejtélyeket. Riport a IX. SZTE
Klebelsberg Könyvtári Éjszakáról, melynek idei témája a krimi világa és a detektívek voltak. 

Március  18-án  -  immáron  kilencedik  alkalommal  -  este  6-tól  kezdetét  vette  az  egyre  nagyobb  érdeklődésnek  örvendő
Könyvtári  Éjszaka  az  SZTE Tanulmányi  és  Információs  Központ  Kelebelsberg  Könyvtárában.  Az  idei  téma a  "Detektívek
éjszakája - A nyomok a könyvtárba vezetnek" nevet viselte. A program Facebook-os oldalán közel ezren jelezték részt vételi
szándékukat  a  legnagyobb  magyarországi  egyetemi  könyvtár  egyik  legsikeresebb  rendezvényére.  A  szervezők  szerint  a
program nem titkolt  célja  a  bibliotéka megismertetése a nagyérdeművel.  Mi  sem jobb alkalom erre,  hiszen a 6 oldalas
műsorfüzet a gyűjtemény minden egyes szegletébe elkalauzolt bennünket.
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 "Főszereplőnk tehát a detektív figurája lesz, de a fentiekről is sok szó esik majd. Nyomozunk, felderítünk, helyszínelünk és
megfejtünk.  Mindezt  úgy,  hogy  előadunk,  bemutatunk,  szemléltetünk,  miközben  játszani  és  szórakozni  is  fogunk."  -
olvashattuk  a  szóróanyagokon.  Programokban  tehát  nem  volt  hiány,  láthattunk  színielőadást  az  SZTE  KK  KönyvArt
Színtársulat előadásában, informatikai túrát tehettünk a "Túrázz velünk" program keretein belül. Kinyomozhattuk, hogy ki a
"könyvtári gyilkos", beszélgethettünk rendőrökkel, nyomozókkal. Egy szó, mint száz, nem unatkoztunk.

Az esemény részleteiről, kulisszatitkairól lapunk dr. Keveházi Katalint, a Klebelsberg Kuno Könyvtár Főigazgató Asszonyát

kérdezte.

Newton(e): Mióta és milyen rendszerességgel rendezik meg a programot? Mi volt az eredeti célja?

dr.Keveházi  Katalin:Az  első  Könyvtári  Éjszaka  2005  tavaszán  került  megrendezésre.  A  közvetlen  apropó nem más  volt,
minthogy átadták a TIK szép, nagy, új épületét. Ez nyílván a szegedieket, s a környéken élőket is izgatta: hogyan, s miként
fog  működni  az  épület?  Mivel  ez  elsősorban  az  egyetemi  polgárságnak  szánt  intézmény,  szerettük  volna  mindenkivel
megismertetni az akkor még új épületet, s úgy véltük egy ilyen rendezvény a legjobb alkalom erre. Célunk tehát az volt, hogy
mindenkinek megmutathassuk, mitől vagyunk egyetemi könyvtár, illetve miben különbözünk a - szintén szegedi - Somogyi
Könyvtártól. Betekintést nyújtottunk, hogy mi zajlik a színfalak mögött, hogyan zajlik a szolgáltatás. Azt sejtettük, hogy ez
sokaknak  elnyeri  a  tetszését,  de  várakozásunkat  jóval  felülmúlta  az  érdeklődők  száma.  Több  ezren  regisztráltak  a
rendezvényre és nemsokára már hallottuk a kérdéseket, hogy mikorra szervezzük a következőt. Tulajdonképpen csináltunk
egy hagyományt anélkül, hogy ez lett volna a célunk. Azóta minden évben megrendeztük a Könyvtári Éjszakát, leszámítva
egy évet, amikor az anyagi szűkösség miatt nem volt lehetőség az egyébként egyáltalán nem drága, de annál több szervezési
időt igénybe vevő programra.

N.: Minden évben más témakör kerül terítékre? Mi alapján választják ki?

K.K.: Igen, mindig más a téma. A kollégáimmal már hónapokkal az esemény előtt mérlegeltük az ötleteinket, végül pedig
szavaztunk arról,  hogy melyik témát mutassuk be az érdeklődőknek. Ezen kívül amúgy van egy visszatérő motívum, az
időutazás. Ehhez persze nem feltétlenül ragaszkodunk, de voltunk már az ókorban, a középkorban, a '60-as években, a XX.
század elején. Idén éppen nem követtük ezt a hagyományunkat, ugyanis a krimit szavaztuk meg.

N.: Mi szolgáltatta ehhez az ötletet?

K.K.: A kollégáim közül sokan - beleértve magamat is - krimi rajongók vagyunk. Ezt az ember vagy bevallja magáról, vagy
nem. A krimi egy olyan műfaj, ami napjainkban is töretlenül népszerű, rengeteg válfaja van, így ez téma sok érdeklődőt
vonzhat, s mint látjuk, vonzott a könyvtárba.

Fotók: Izing Máté/Newton(e)

N.: Kiket várnak az eseményre?

K.K.: Mindenkit. A belépés természetesen ingyenes. Külön örömünkre szolgál, hogy az egyre nagyobb közönségszám mellett
egyre több családot is láthatunk. Ez persze köszönhető a színes programkínálatnak. Nagymamától a legkisebbekig, mindenki
megtalálhatja a maga érdeklődésének megfelelő programot.

N.: Azt látjuk, hogy óriási az érdeklődés, de kíváncsi volnék, hogy hányan vannak a háttérben? Hány kollégája

dolgozott ezen a programon?

K.K.: A könyvtárban 126-an dolgozunk, mindannyian könyvtárosok vagyunk, akik a szolgáltatás mögött állunk. Nincs olyan
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munkatársunk, akinek rendezvényszervezés vagy marketing lenne a szakmája, ugyanakkor kialakult egy olyan remek csapat,
akik  nagyon  rugalmasan  tudják  kezelni  a  lebonyolítást.  Kialakult  már  egy  nagyon  jó  sajtókapcsolat  is,  ami  nyílván
elengedhetetlen feltétele a sikeres programnak. Ez nagyjából 20-30 kollégám munkájának gyümölcse, akik hónapokon át
dolgoztak  ezen  a  munkájuk  mellett.  Fontos  hangsúlyozni,  hogy  ezért  senki  nem fizet,  ez  a  rendezvény  kizárólag  a  jó
csapatmunka eredménye.

N.: Köszönjük, hogy időt szakított lapunkra, jövőre találkozunk!

Megosztás
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  Előző cikk TTIK-s színházlátogatás: A víg özvegy
  Következő cikk „Szeretnék valamit hozzátenni az itt folyó dolgokhoz”

NEW-tone

„Szeretnék valamit hozzátenni az itt folyó dolgokhoz”

Interjú Tekeli Tamással, az Eötvös Loránd Kollégium Matematika Műhelyének titkárával

Kónya Árpi2015-12-03

Izgalmas fordulatokkal ért véget a 2015-ös TTIK-s Kocsmaolimpia

Az idei Kocsmaolimpia is a megszokott módon, a sörpong fordulóval zárult, nem kis izgalmakat tartogatva.

Ondok Tamás2015-11-30
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